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Protokół nr 49 
z posiedzenia Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów  

w dniu 15.06.2022 r. 
(wideokonferencja) 

 
Posiedzenie prowadził Pan Stanisław Baczyński Przewodniczący Komisji 
Budżetu, Skarbu i Finansów. W posiedzeniu wzięli udział członkowie Komisji 
i zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 

PORZĄDEK POSIEDZENIA: 
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 
2. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego 

w szczególności z druków: VI/543, VI/544, VI/546, VI/548, VI/549, VI/550, 
VI/551, VI/552, VI/553, VI/554. 

3. Omówienie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Województwa 
Śląskiego za 2021 rok, informacji o stanie mienia Województwa Śląskiego, a 
także wykonania planu finansowego samodzielnych publicznych zakładów 
opieki zdrowotnej, samorządowych instytucji kultury oraz innych 
samorządowych osób prawnych. 

4. Omówienie Raportu o stanie województwa za rok 2021. 
5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 
Przewodniczący – stwierdził prawomocność posiedzenia i przedstawił proponowany 
porządek posiedzenia.  
 
Komisja jednogłośnie (za – 8) przyjęła zaproponowany porządek posiedzenia. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Miastu i Gminie Olsztyn oraz gminie Janów na realizację zadania 

pn. „V Jurajskie Zawody Balonowe – Balonowe Mistrzostwa Polski” (druk VI/543). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku.  

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Miastu i Gminie Olsztyn oraz gminie Janów na realizację zadania pn. „V Jurajskie 

Zawody Balonowe – Balonowe Mistrzostwa Polski” (druk VI/543). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia 

wysokości i warunków udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości położonych 

w Lublińcu (druk VI/546). Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały Sejmiku.  

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie określenia wysokości 

i warunków udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości położonych w Lublińcu 

(druk VI/546). 
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Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie w drodze darowizny przez Województwo Śląskie części 

nieruchomości położonych w Jaworzu na rzecz Powiatu Bielskiego (druk VI/548). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku.  

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

w drodze darowizny przez Województwo Śląskie części nieruchomości 

położonych w Jaworzu na rzecz Powiatu Bielskiego (druk VI/548). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia 

zgody na zbycie w drodze darowizny przez Województwo Śląskie części 

nieruchomości położonych w Jaworzu na rzecz Gminy Jaworze (druk VI/549). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku.  

 

Komisja w głosowaniu: za - 7, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

w drodze darowizny przez Województwo Śląskie części nieruchomości 

położonych w Jaworzu na rzecz Gminy Jaworze (druk VI/549). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowych położonych 

na terenie Miasta na prawach powiatu Żory za cenę niższą niż wartość rynkowa (druk 

VI/551).  

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego – projekt uchwały związany jest z regulacją działek 

drogowych i około drogowych leżących w mieście na prawie powiatu. W 2010 roku 

Województwo zawarło porozumienie z Żorami, że takie regulacje nastąpią. 

Proponujemy sprzedaż na rzecz Żor nieruchomości za 1% wartości. Działki te znajdują 

się wokół drogi powstałej w wyniku realizacji drogi regionalnej Racibórz-Pszczyna. 

Działki leżą wzdłuż drogi. Zgodnie z ustawą Prezydent Miasta na prawach powiatu 

na terenie miasta zarządza drogami, wypłaca też odszkodowania za zajęcie tych 

działek. Chcemy zatem przerzucić wszelkie roszczenia byłych właścicieli 

na Prezydenta. Dodatkowo pozostałe części działek chcemy przekazać zarządcy 

drogi. Stąd propozycja regulacji tej sprawy w taki sposób. Czyli za cenę mniejszą niż 

wartość, ale z wszystkimi ewentualnymi konsekwencjami. Gdyby działki pozostały 

u nas, to dostęp do działek byłby utrudniony. Musielibyśmy też prowadzić wszelkie 

sprawy związane z ich zagospodarowaniem, utrzymaniem, ubezpieczeniem itp.  

Przewodniczący – czy strony, czyli Województwo i miasto Żory są zgodne w tym 

zakresie?  

Andrzej Figas Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami 

i Planowania Przestrzennego – tak, zostało to uzgodnione. Oczywiście warunek jest 

taki, że Sejmik wyrazi na takie działanie zgodę.  

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości gruntowych położonych na terenie Miasta na prawach powiatu Żory 

za cenę niższą niż wartość rynkowa (druk VI/551).  
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Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowych położonych na terenie 

Miasta na prawach powiatu Żory za cenę niższą niż wartość rynkowa (druk 

VI/551).  

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego na lata 2022-2030 (druk 

VI/552) oraz projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2022 rok (druk VI/553).  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – projekt uchwały w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Śląskiego dotyczy wprowadzenia 

siedmiu nowych przedsięwzięć oraz wykreślenia trzech przedsięwzięć. Następnie jest 

zmiana limitów wydatków oraz limitów zobowiązań 19 przedsięwzięć wraz 

z odpowiadającą im aktualizacją nakładów ogółem, okresów realizacji oraz nazwy. 

Wpłynęła promesa inwestycyjna z programu Polski Ład na kwotę ok. 141 mln zł 

na przebudowę drogi 934. Projekt uchwały przewiduje również aktualizację limitu 

upoważnienia dla Zarządu Województwa do zaciągania zobowiązań z tytułu umów, 

których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna 

do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające płatności 

wykraczają poza rok budżetowy (zwiększenie o 20 mln 420 tys. zł). Zwiększenie 

wynika z podwyżek cen energii oraz oddania Planetarium, które musi zawrzeć nowe 

umowy wieloletnie lub aneksy do starych umów. Następuje też zmiana kwoty 

dochodów, wydatków i przychodów na 2022 rok. Przychody zmniejszamy z tytułu 

niewykorzystanych środków w 2021 r. o 2 mln zł. Jeżeli chodzi o uchwałę o zmianach 

budżetu, to np. zwiększamy dochody o 19 mln zł otrzymanych z rezerwy subwencji 

ogólnej na rozbudowę i budowę wiaduktu nad torami w miejscowości Huciska. 

Zwiększono też cześć oświatową subwencji w związku z planowanymi podwyżkami 

płac dla nauczycieli. Zwiększono środku UE o ok. 9 mln zł przeznczone na wsparcie 

obywateli Ukrainy. Następnie są dotacje przyznane decyzjami Wojewody. Zwiększają 

się też dochody budżetu o 4 mln 295 tys. zł z nieplanowanych wpływów do budżetu. 

Środki te pochodzą z odsetek od dobrego oprocentowania rachunków bankowych. 

Mamy też kary naliczone z umów, zwroty z rozliczeń Vat oraz ponad planowe dochody 

ze sprzedaży składników majątku. Sprzedano nieruchomość w Katowicach. Środki 

przeznaczone są na działania związane z promocją Memoriału Kamili Skolimowskiej. 

Dokonuje się również przeniesień środków pomiędzy działami klasyfikacji budżetowej. 

Związane jest to z porządkowaniem spraw oraz zabezpieczeniem wkładu własnego w 

związku z ubieganiem się o środki z rezerwy ogólnej na kompleksowa modernizację 

oświetlenia Stadionu Śląskiego oraz budowę boiska zadaszonego.  

Przewodniczący – cieszy wprowadzanie do budżetu środków z Polskiego Ładu. 

Niektórzy są na etapie przygotowywania się do przetargów, a my jak rozumiem 

jesteśmy po przetargach.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – tak. 

Przewodniczący – była tam promesa wstępna na ok. 152 mln zł, a po przetargu kwota 

zmniejszyła się do 141 mln zł. Co z tą resztą środków?  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – to pytanie należy kierować 

do Departamentu Transportu i Drogownictwa lub Dyrektora Zarządu Dróg 
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Wojewódzkich. W innych przetargach są oferty wyższe więc być może nastąpi 

przesuniecie pomiędzy zadaniami.  

Przewodniczący – może to być problem, bo są to środki celowane i nie wierzę, aby 

udało się te środki przekazać na inne zadania.  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – środków z dotacji absolutnie nie 

ruszymy, natomiast nasze środki były zabezpieczone w większej kwocie. Natomiast 

różnica pomiędzy 152 mln zł, a 141 mln zł to pytanie do wystawiających promesę. 

Możliwe, że z oszczędności po przetargach program uruchomi drugą turę zadań. 

Początkowo nie było mowy o dwóch turach, ale teraz pojawiły się informacje o drugiej 

turze.  

Przewodniczący – czy oprocentowanie środków na koncie nadąża za inflacją?  

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – absolutnie nie i z naszych 

obliczeń tempa wzrostu stup procentowych wynika, że najprawdopodobniej będziemy 

musieli zwiększyć środki zabezpieczone w budżecie na odsetki od kredytów. Dobre 

oprocentowanie rachunków nie pokryje wzrostu kosztów obsługi kredytów. 

Nie mówimy też o żadnym porównaniu z inflacją, bo cena pieniądze też się zmienia 

i może mieć to znaczenie przy kredytach, które są planowane do zaciągnięcia w tym 

roku.  

Radny Marek Kopel – zwiększamy wydatki na promocję w związku z organizacją 

Memoriału Kamili Skolimowskiej w ramach Diamentowej Ligii o 4 mln 200 tys. zł. Jeżeli 

dobrze pamiętam w budżecie na ten cel mamy już ok 4 mln zł. Czyli razem jest to 

ok. 8 mln zł. Wiem z posiedzenia Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji, że budżet 

Diamentowej Ligii po stronie organizatorów wynosi ok. 12 mln zł. Organizatorem nie 

jesteśmy my jako Województwo ani Stadion Śląski, ale jest nim Stowarzyszenie Kamili 

Skolimowskiej. Czy ta impreza będzie biletowana? Czy będą jakieś dochody? Czy jest 

jeszcze jakiś inny sponsor np. jeżeli chodzi o przedsiębiorstwa Wojewódzkie? 

Na posiedzeniu Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji Pan Prezes Stadionu Śląskiego 

zwracał uwagę, że impreza nie będzie biletowana. Łatwiej jest wyciągnąć rękę do nas 

i dostać pieniądze. Natomiast Diamentowa Liga jest najbardziej komercyjnym 

przedsięwzięciem lekkoatletycznym, jakie do tej pory powstało. W Memoriale wezmą 

udział najlepsi sportowcy ponieważ są bardzo dobre nagrody. W związku z tym, tam 

gdzie się to organizuje są bardzo drogie bilety. Mam wątpliwości co do naszego 

udziału. Robimy to pod hasłem promocji Województwa. Jeżeli nie będzie możliwości 

usłyszenia na posiedzeniu Komisji ile łącznie przeznaczmy na tą Diamentową Ligę 

i czy będą tam dochody z biletów, to chciałbym to usłyszeć na sesji Sejmiku. Będę 

o to pytał na sesji.  

Radny Dariusz Iskanin – chciałem tytułem uzupełnienia informacji o wykorzystaniu 

środków Polskiego Ładu poinformować, że w II edycji otrzymaliśmy promesę na 95 

mln zł. Będą to dwie inwestycje drogowe, tj.: przebudowa drogi 928 oraz budowa 

wiaduktu nad linią kolejową w okolicach Lublińca w ciągu drogi 906.  

Przewodniczący – otrzymanie promesy wstępnej to jedno, a realizacja po przetargu 

to drugie. Pan Jerzy Machowski z Zarządu Dróg Wojewódzkich prosił o głos.  

 

W wyniku problemów technicznych Pan Jerzy Machowski z Zarządu Dróg 

Wojewódzkich nie mógł zabrać głosu.  
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Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2022-2030 (druk VI/552).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zaopiniowała projekt uchwały 

Sejmiku w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Śląskiego na lata 2022-2030 (druk VI/552). 

 

Przewodniczący – zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa Śląskiego 

na 2022 rok (druk VI/553).  

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 1 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2022 rok (druk VI/553).  

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany 

w planie dochodów gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki 

oświatowe oraz finansowanych z nich wydatków na 2022 rok (druk VI/554). 

Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku.  

 

Komisja w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie zmiany w planie dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku przez jednostki oświatowe oraz 

finansowanych z nich wydatków na 2022 rok (druk VI/554). 

 

Przewodniczący – do Komisji wpłynął projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej 

Gminom województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach 

Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2022 roku (druk VI/550). Razem 

z Panem Przewodniczącym Sejmiku byliśmy w Komisji oceniającej wnioski. Wniosków 

były zgłoszonych na ok 6 mln zł, a do dyspozycji były 4 mln zł. Cześć wniosków 

odpadła z przyczyn formalnych, cześć z przyczyn merytorycznych oraz cześć 

z powodu braku środków. Zaproponował, aby Komisja pozytywnie zaopiniowała 

ww. projekt uchwały Sejmiku.  

 

Komisja w głosowaniu: za - 9, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

z budżetu Województwa Śląskiego w formie dotacji celowej Gminom 

województwa śląskiego na realizację zadań wybranych w ramach 

Marszałkowskiego Konkursu „Inicjatywa Sołecka” w 2022 roku (druk VI/550). 

 

Ad. 3 

Przewodniczący – wszyscy radni otrzymali sprawozdanie roczne z wykonania 

budżetu Województwa Śląskiego za 2021 rok. Materiał obszerny, ale opracowany 
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bardzo czytelnie. Poprosił o omówienie Panią Elżbietę Stolorz–Krzisz, Skarbnika 

Województwa. 

Elżbieta Stolorz–Krzisz Skarbnik Województwa – dochody budżetu wykonano 

o 14% ponad plan. Jeżeli chodzi o budżet własny, to wykonanie wyniosło 115%. 

Zadania zlecone wykonano poniżej 100% i niewykorzystane środki zostały zwrócone 

do budżetu państwa. Wydatki wykonano w 91,5%. Widoczne jest, że z uwagi 

na bardzo dobre wykonanie dochodów budżetu nie było potrzeby zaciągania 

zaplanowanych kredytów. Więc planowana kwota ok. 314 mln zł nie została 

zaciągnięta. Zmniejszyło się więc zadłużenie Województwa na koniec roku do poziomu 

ok. 389 mln zł. Spłaty rat kredytu dokonano w terminach. Udało się też 

wygospodarować z dochodów środki na udzielenie pożyczek jednostkom służby 

zdrowia w wysokości 33 mln zł. Dokonaliśmy też umorzenia niektórych pożyczek 

jednostkom służby zdrowia. Pożyczki otrzymały: Szpital w Katowicach 8 mln zł, Szpital 

w Częstochowie 5 mln zł, Szpital w Bielsku 5 mln zł i 15 mln zł Wojewódzki 

Specjalistyczny Szpital nr 3 w Rybniku. Nadwyżka budżetowa wyniosła ok. 168 mln zł. 

Wolne środki wyniosły ok. 17 mln zł. Łącznie jest to ok. 186 mln 34 tys. zł. Wynik ten 

został już prawie w całości rozdysponowany na sesjach w lutym i marcu.  

Radny Piotr Czarnynoga – Komisja Rewizyjna dokładnie analizowała wykonanie 

budżetu i jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wykonanie budżetu. Regionalna Izba 

Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej. Co jest 

podstawą do przedstawienia Sejmikowi projektu uchwały o udzieleniu absolutorium 

Zarządowi Województwa za wykonanie budżetu w 2021 roku.  

Przewodniczący – uczestniczyłem jako gość w jednym posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej. Było to bardzo merytoryczne spotkanie. Do Komisji wpłynął projekt 

uchwały Sejmiku w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania rocznego 

z wykonania budżetu Województwa Śląskiego w 2021 roku oraz sprawozdania 

finansowego Województwa Śląskiego za 2021 rok (druk VI/544). Zaproponował, aby 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały Sejmiku.  

 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw - 0, wstrzymał się – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały Sejmiku w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania rocznego z wykonania budżetu Województwa Śląskiego w 2021 

roku oraz sprawozdania finansowego Województwa Śląskiego za 2021 rok (druk 

VI/544). 

 

Ad. 4  

Małgorzata Staś Dyrektor Departamentu Rozwoju Regionalnego – przedstawiła 

i omówiła prezentację dotyczącą Raportu o stanie województwa za rok 2021 (załącznik 

do protokołu).  

Przewodniczący – czy Komisja ma zaopiniować Raportu o stanie województwa 

za  rok 2021? 

Grzegorz Motyka Sekretarz Komisji – nie ma takiego wymogu.  

 

Ad. 5  

Przewodniczący – dzwonił do mnie Pan Antoni Byrdy, Burmistrz Szczyrku i prosił, aby 

podziękować za wszystkie środki jakie miasto otrzymało z pakietu turystyka. 

Zaproponował, aby Komisja przyjęła Protokół nr 48 z dnia 18.05.2022 roku.  
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Komisja w głosowaniu jednogłośnie (9 za) przyjęła Protokół nr 48 z dnia 
18.05.2022 roku. 
 

Radny Piotr Czarnynoga – mamy zaproszenia na dwa bardzo ważne wydarzenia. 

W niedzielę 19 czerwca o godz. 16:00 jest uroczyste otwarcie Panteonu 

Górnośląskiego w Katowicach. Natomiast w dniu 20 czerwca o godz. 19:00 

w Filharmonii Śląskiej jest „Poemat Śląski - Korfanty”.  

Agata Iskanin Dyrektor Kancelarii Sejmiku – zaproszenia na uroczyste otwarcie 

Panteonu Górnośląskiego w Katowicach dotarły dzisiaj. Wszyscy Radni otrzymali skan 

zaproszenia mailem.  

Przewodniczący – doczekaliśmy czasów kiedy mamy święto państwowe dotyczące 

wydarzeń na Śląsku i warto w tym wszystkim uczestniczyć.  

Jan Kawulok Przewodniczący Sejmiku – w poniedziałek mamy tradycyjnie sesję 

Sejmiku o godz. 11:00, ale wszystkich zapraszam wcześniej o godz. 10:30 

na uroczyste obchody Narodowego Święta Powstań Śląskich.  

Przewodniczący – chyba wszyscy radni otrzymali też zaproszenie na koncert Górale 

Patriotycznie w dniu 19 czerwca o godz. 18:00. Zachęcam do uczestnictwa.  

 

 

 

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji. 
 

Protokół sporządził Przewodniczący Komisji 
Grzegorz Motyka Stanisław Baczyński 

 


